♦ Arabic Oratory - فنّ الخطابة - Arabic Oratory

/ Samples of Arabic Oratory من فنّ الخطابة

المقطع الأوّل (مقدّمة خطابية قوية)

إخوتي وأخواتي، أهلًا وسهلًا بكم!

إنّ المناسبة التي تجمعنا اليوم مناسبةٌ وطنيةٌ عزيزة نحتفل بها كلّ سنة، ومنذ وعيت على هذه الحياة إلى اليوم، لم يحصل أن احتفلنا بها إلّا والغصّة في قلوبنا! لأنّ استقلال بلدنا لا يزال في طور البناء، ويا لصعوبة هذا البناء!

Excerpt 1 (Powerful Opening)

Brothers and sisters of Champagnat Marists in Chanflil—monks, lay men and women—and especially the teachers' committee who extended this invitation, and the dear parents' committee: welcome!

This occasion that gathers us today is a cherished national day we celebrate every year. Since I became aware of life until today, we have never celebrated it without a deep sorrow in our hearts,

for our country's independence is still in the making—and how difficult is this construction!

المقطع الثاني (جوهر تربوي – وطني)

كيف نقوي مجتمعنا من الداخل؟

نسعى إلى تربية جيل غير طائفي؛ جيل يكون انتماؤه إلى لبنان وإلى الإنسانيّة أعمقَ بكثير من انتمائه إلى مذهب أو طائفة.

ولكي نتمكّن من تربية مثل هذا الجيل، من الضروريّ نحنُ، كمربّين، أن نختبر خبراتِ لقاءٍ تُغيّر الصورة النمطية المتجذّرة في أعماق وجداننا عن «الآخر «، وأن ننمّي خبرتَنا الروحيّة، لأنّ التربية الروحيّة، حين تُصاغ بإتقان، لا يُمكن أن تُنتج جيلًا طائفيًّا إطلاقًا؛ فالرّوحانيّة هي نقيض كلّ طائفيّة وكلّ انغلاق.

Excerpt 2 (Educational & National Essence)

How do we strengthen our society from within?

We strive to educate a non-sectarian generation, one whose belonging to Lebanon and to humanity

is far deeper than to any sect or denomination.

To achieve this, we, as educators, must undergo experiences that transform the deeply rooted stereotypes about the "other" in our subconscious, and we must nurture our spiritual depth. True spiritual formation, when properly crafted, cannot produce a sectarian generation; for spirituality is the very opposite of sectarianism and closure.

- البلاغة الإقناع قوة الافتتاح التحليل التربوي الخطابة الوطنية: مهارات بارزة 🗸
- **✓ Key Skills:** Eloquence Persuasion Powerful Opening Educational Analysis National Oratory